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— Три останніх порушен
ня, пов'язаних з підвищенням 
радіаційних доз у персоналу, 
що були зафіксовані на Чор
нобильській АЕС наприкінц і 
липня, однозначно пов'язані з 
людським фактором, — ска 
зав у розмові з кореспонден
том «ВЧ» генеральний дирек
тор ЧАЕС Віталій ТОЛСТОНО- 
ГОВ. — По кожному з них за
кінчено розслідування. В из
начено, що викидів радіоак
тивних речовин у навколишнє 
середовище не сталося. За
раз перший енергоблок зупи
нений, другий — перебуває у 
режим і оч ікування, тобто  в 
стадії виведення з експлуата
ції. Нагадаємо, третій енер
гоблок 1 липня виведено на 
планово-попереджувальний 
ремонт, що має закінчитися 9 
листопада поточного року. За 
словами генерального дирек
тора, ядерного палива на цьо
му єдиному робочому блоці 
Чорнобильської АЕС ви ста 
чить до весни двохтисячного 
року. Віталій Толстоногов під
креслив, що вищим пріорите
том для всіх, хто працює на 
ЧАЕС, є безаварійність і до 
тримання ядерної та радіацій
ної безпеки.

— Як же трапився п р и к
рий випадок, що дехто з пер
соналу «схопив» майже річну 
дозу опромінення? — запиту
ємо у генерального директо
ра.

— Сталося все це через 
безпечність і недотримання 
елементарних норм страху
вання. Наприкінці минулого 
року аналогічний випадок з 
поломкою підвіски стався на

Курській станції в Росії. Тро
хи п ізн іш е  були опром інен і 
деякі працівники Запорізької 
АЕС. На жаль, ми не вжили 
відповідних заходів, щоб за 
поб ігти  цьому. Тим більше, 
що Ч о р ноб и льська  АЕС на 
особливому контролі у св іто
вої гр ом ад ськост і. З вичай 
но, будуть зроблені відповід
ні висновки. Ці випадки при
мусили замислитися: чи всі 
мої помічники, які відповіда
ють за безпеку працівників і 
о р га н іза ц ію  пр а в и л ьн о го , 
б е зп е ч н о го  ведення робіт, 
гідні займаних посад? Не зн і
маю відповідальності і з се 
бе. Адже гене р а л ьн и й  д и 
ректор керує всім виробни
чим процесом  і з о б о в 'я з а 
ний ко н тро л ю ва ти  роботу  
всіх підрозділів. У подальшо
му буде вжито найж орстк і- 
ших заходів для запобігання 
подібних випадків.

У зв 'я зку  з розсл ідуван
ням цих трьох порушень ста
лося незначне відставання з 
плановим ремонтом енерго
блока. Однак зараз, врахову
ючи критичний стан, в якому 
опинилася країна напередод
ні зими з паливно-енергетич
ними ресурсами, перед пер
соналом Чорнобильської АЕС 
поставлене завдання: запус
тити третій блок вчасно. Пра
ц івники  готов і виконати це 
завдання, навіть не зважаючи 
на несвоєчасну і неповну вип
лату їм заробітної плати. За
гальна заборгованість на від
пущену енергію ЧАЕС уже пе
ревищила 200 мільйонів гри
вень.
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другий, і не припинятимемо 
виробничого процесу. Заван
тажимо у будь-який час...
—  Т о ж  про за к р и т т я  Ч А 
Е С  за р а з  н а в іт ь  не м ож е  
йт и м ова?

— Я не зачіпатиму полі
тичного боку справи. Закри
ється чи працю ватиме блок 
далі — це прерогатива Прези
дента, уряду та Верховної Ра
ди. Торкнуся ви робничого  
процесу. Ресурс третьо го  
блока — 30 років. Тобто ще 
десь з десяток років він зда
тен виробляти електроенер
гію. Ми легко «розлучилися» з 
першим та другим  блоками, 
призупинивши їх роботу. Я не 
бачу причин закриття третьо
го блока ЧАЕС. Це, ще раз під
креслюю, суто політичне пи
тання.

—  А  я к щ о  все-т аки « в е л и 
ка с ім к а »  в ід н а й д е  к ош т и  
на ф ін а н с у в а н н я  до б у д о в и  
д в о х  бл о к ів  на Р ів н е н с ь к і й  
та Х м е л ь н и ц ь к і й  А Е С ,  у 
с п е ц і а л і с т і в  Ч о р н о б и л ь 
с ь к о ї  с т а н ц ії  є  д о св ід  з а к 
р и т т я  а т о м н о ї ?

— Ми ж поступово виво
дим о з повної експлуатац ії 
перший та другий енергобло
ки. Принцип виведення тре
тього — той самий. Молю бо
га, щоб найближчим часом 
цього не сталося, тому що це 
буде помилка. Країна втра
тить чимало коштів. Даруйте, 
чомусь ми постійно в засобах 
масової інформації наголошу
ємо про закриття Чорнобиль
ської АЕС. Але ж станція прак
тично не функціонує, працює 
єдиний енергоблок, тож лише 
про його закриття варто гово
рити.
—  Я к щ о  п р и з у п и н и т ь  р о 
бот у і т р ет ій  б л ок ,  щ о б у 
де  на м іс ц і  Ч А Е С ?

— Думаю , що сховищ е 
для переробки радіоактивних 
відходів та їх д езактивац ія . 
Адже кожен енергоблок бук
вально начинений кольорови
ми металами: алюмінієм, м ід
дю... їх ще можна повернути в. 
народне господарство. Адже 
доведено, що переплавка ме
талу — це один з найкращих 
способів дезактивації. Радіо
активн і елем енти повн істю  
в ідходять у ш лак, а метал 
майже не «фонить». Тому йо
го варто використовувати для 
обладнання на інших атомних 
станц іях, при ви готовленн і 
контейнерів тощо.

Записав  
Микола ОГОРОДНИК.

—  В и х о д и т ь ,  т р е т і й  
б л ок ,  п о р ів н я н о  з і н ш и м и  
а т о м н и м и  б л о к а м и  к р а ї 
н и ,  з н а х о д и т ь с я  з а р а з  у 
н а й б л а г о п о л у ч н і ш о м у  
с т а н і ,  о с к і л ь к и  м а є  п е в 
ни й  запас п а л и в а ?

—  Блоки на інших станціях, 
у міру їх виходу з ремонту, во
чевидь теж будуть завантаже
ні паливом. Цим питанням 
безпосередньо займ ається 
дирекція компанії і, без сумні
ву, атомні станції простоювати 
не будуть. Наш же, третій блок
— один з небагатьох, який за
вантажується під час роботи. 
Нам не потрібно шукати над
лишки палива, щоб потім пра
цювати. На ЧАЕС є певний за
пас, а потім, за потребою, ми 
можемо закупити контейнер-


